
Poštovane kolegice i kolege, 

 

kao što Vam je već poznato zapala me časna dužnost Predsjednika HRVATSKOG 

DRUŠTVA ZA ANESTEZIOLOGIJU I INTENZIVNO LIJEČENJE. 

Već samom kandidaturom na to mjesto bila sam svjesna u što se upuštam s obzirom da je 

članova mali broj, da je nezainteresiranih veliki broj, a kritičara po kuloarima još veći. 

Prije bilo kakvog drugog obraćanja željela bih se predstaviti svim članovima koji me ne 

poznaju ili tek malo znaju o mom profesionalnom životu, te stoga prilažem moj kratki 

životopis: 

 

- Rođena sam 30.05.1956.god. u Zagrebu. 

- Diplomirala na Medicinskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu 1980.god. 

- Završila dva poslijediplomska studija: 

        1. Klinička farmakologija 

        2. Medicina rada 

- Zaposlena od 01.07.1982. – 31.12.1989. god. u Zavodu za zdravstvenu zaštitu radnika 

"Rade Končar" 

- 01.01.1990. god. započinjem sa specijalizantskim stažom iz anesteziologije i intenzivnog 

liječenja na Klinici za Kirurgiju, Zavodu za anesteziologiju i intenzivno liječenje KBC Rebro 

- Specijalistički ispit polažem u veljači 1994. god. i od tada sam u stalnom radnom odnosu na 

KBC Zagreb 

- U jesen 1995. godine boravim na edukaciji  za dječjeg kardijalnog anesteziologa u Le 

Bohneur Childrens Hospital, Memphis TN 

- Po specijalističkom ispitu postajem članom Europskog udruženja za intenzivnu medicinu 

kao i Američkog društva kardijalnih anesteziologa 

- Sudjelujem aktivno na brojnim domaćim i inozemnim kongresima 

- Aktivan sam član i Hrvatskog društva za intenzivnu medicinu (član organizacijskog odbora), 

Hrvatskog društva za anesteziologiju 

- 1997. god. postajem Voditeljem Odjela za anesteziologiju i intenzivno liječenje 

kardiokirurških bolesnika, a 2004. god. postajem Pročelnicom istog Odjela pri Klinici za 

anesteziologiju, reanimatologiju i intenzivno liječenje. 

- 2000. god. stičem naslov magistra znanosti nakon obrane magistarskog rada pod naslovom 

"UČINAK ACE-INHIBITORA CAPTOPRILA NA POSLIJEOPERACIJSKI TIJEK 

KARDIOKIRURŠKIH BOLESNIKA" 

- Od 2000. god. stručni sam suradnik i član tima ICHF-a (International Children's Heart 

Foundation), a od 2015. god. i NOVICK CARDIAC ALLIANCE s kojima putujem i 

educiram anesteziologe u drugim zemljama dječjoj kardijalnoj anesteziji (Venezuela, Peru, 

Bjelorusija, Kina, Ukrajina, Dominikanska republika, Honduras, Makedonija) - ti putevi su 

isključivo humanitarnog karaktera 

- Od 1997. god. predsjednik sam Organizacijskog Odbora poslijediplomskog usavršavanja iz 

anesteziologije Europske Fondacije F.E.E.A. – e, gdje i aktivno stručno sudjelujem (po tečaju 

1-2 stručna predavanja) 

- Pozivni sam predavač na poslijediplomskom studiju iz Hitne medicine, Anesteziologije, 

Kardijalne kirurgije, a predavanja povremeno držim i na stručnim tečajevima iz 

anesteziologije 

- 2004. god. stičem naslov "Primarius" 

- 2008. god. stičem naslov doktora znanosti nakon obrane doktorske disertacije pod 

naslovom: "Učinak primjene kortikosteroida na upalni odgovor i rani poslijeoperacijski tijek 

nakon operacijskog zahvata totalne korekcije prirođene srčane greške uz primjenu 

izvantjelesnog krvotoka" 



- 2009. god. postajem znanstveni suradnik na Medicinskom fakultetu u Zagrebu 

- 2010. god. priznaje mi se i subspecijalizacija iz Intenzivne medicine 

- 2012. god. postajem Viši asistent na Katedri za anesteziologiju, reanimatologiju i intenzivno 

liječenje 

- 2015. god. postajem naslovni docent na Katedri za anesteziologiju, reanimatologiju i 

intenzivno liječenje 

- Već dugi niz godina aktivno educiram specijalizante anesteziologije kardijalnoj anesteziji, 

vođenju bolesnika u jedinicama intenzivnog liječenja a i mentor sam nekim od specijalizanata 

 

Prilažem i kratki program (popis mojih želja o radu Društva) kroz slijedeći period: 

1. Povećati broj članova 

2. Omogućiti rad svih sekcija u osnivanju i omogućiti edukaciju putem njih ostalim 

članovima  društva 

3. Stimulirati objave radova na Kongresima i u časopisima 

4. Organizacija tečajeva trajne edukacije smisleno 

5. Vođenje internet stranice uz 2× mjesečno osvježavanje s novim sadržajima, uvođenje on-

line edukacije 

6. Povezivanje sa društvima u Europi i Americi 

7. Omogućiti polaženje trajnih edukacijskih tečajeva u sklopu ESA-e – posebno se to odnosi 

na  mlađe kolege 

8. Uvesti Skype – konferencije jednom mjesečno za članove koji nisu iz Zagreba 

9. Nametnuti se svojim mišljenjem o položaju i statusu struke pri Ministarstvu zdravstva, 

Komori i Zboru liječnika 

 

Ad 1. Ima li čarobne formule kako povećati broj članova? I još k tome da su aktivni, 

konstruktivni u prijedlozima za kvalitetan rad Društva, oštri i argumentirani kad izriču kritike 

na rad Društva s prijedlozima kako poboljšati rad na zadovoljstvo svih anesteziologa. 

Jednostavnije je ne biti aktivan, ispunjavati svoje osobne interese, cijepkati Društvo na manje 

interesne skupine. 

Svima nam mora biti jasno da nismo u mogućnosti ništa postići ako smo malobrojni, 

neusaglašenih stavova kuda i kako želimo ići u našem svakodnevnom radu, statusu i 

"nagradi" za naš rad bez kojeg danas nema razvoja niti jedne druge medicinske struke!!! 

Niti jedan dopis i traženje kvalitetnog poboljšanja statusa naše struke upućen od strane 

Predsjedništva Društva prema institucijama koje o tome odlučuju neće naći odaziva ako 

nismo složni i brojni!!!! 

Razmislite o tome! 

Što se tiče ostalih točaka mojeg programa truditi ću se da se ostvare. Možda opet postanemo 

Društvo kakvo smo bili u vrijeme kada sam se ja učlanila! Razlozi zbog kojeg je do takvog 

stanja došlo su brojni i nadam se da ćemo ih zajedno ispraviti i ponovo postati prepoznatljivo 

uspješno Društvo preko kojeg će se moći riješavati problematika koja nas sve zajedno tišti. 

 

U Zagrebu, 13. ožujka 2018. 

 

doc.dr.sc. Višnja Ivančan 

 


